



LAPORAN LIPUTAN MEDIA

SELASA / 22 JANUARI 2019

- 1. USAH BIAR JELAPANG MENJADI KEPUK**
 - **BERITA HARIAN**
- 2. TUKAR STATUS AKIBAT PROJEK PEMBANGUNAN**
 - **BERITA HARIAN**
- 3. KAJI ASPEK LAIN JANA EKONOMI**
 - **BERITA HARIAN**
- 4. BERNAS BANTU 123,464 PESAWAH BERDAFTAR**
 - **BERITA HARIAN**
- 5. BENDUNG PENULARAN WABAK RABIES – MB**
 - **UTUSAN MALAYSIA**
- 6. CAGAR TANAH DEMI MINAT**
 - **SINAR HARIAN**
- 7. ‘ STATE NEEDS MORE RICE MILLS ’**
 - **NEWS STRAITS TIMES**
- 8. PADI FIELDS ABANDONED DUE TO CUSTOMARY LAND STATUS**
 - **NEWS STRAITS TIMES**
- 9. ‘ GAZETTING LAND FOR PADI FARMING NOTHING NEW ’**
 - **NEWS STRAITS TIMES**

DISEDIAKAN OLEH :

CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT

(MADA)

KERATAN AKHBAR : BERITA HARIAN

TARIKH : 22 JANUARI 2019

PERKARA : PERTANIAN

Usah biar jelapang menjadi kepuk

Kedah sebagai penyumbang terbesar, iaitu 40 peratus pengeluaran beras Malaysia, dilapor menghadapi masalah berkaitan industri padi sehingga menjejaskan pengeluaran beras negara.

Jika asas ini menjadi indikator, taraf Kedah sebagai 'jelapang padi' bakal bertukar menjadi 'kepuk padi' sahaja. Akhirnya negara bukan sahaja kekurangan beras tempatan, tetapi menerima lambakan beras import dari negara jiran, khususnya Vietnam, Thailand dan Indonesia.

Laporan turut menyebut purata 'beras' dimakan rakyat Malaysia ialah 78 kilogram (kg) setahun dan akan terus meningkat jika berlaku pertambahan penduduk. Sekalipun semua negeri di Malaysia mempunyai kawasan penanaman padi, ia bukanlah jaminan pengeluaran beras kekal mencukupi.

Kedadaan itu disebabkan sesetengah sawah sudah dibangunkan sebagai pusat perniagaan komersial atau kawasan perumahan tanpa diganti baharu. Tidak kurang juga sesetengah sawah terus terbiar sebagai 'rang' lantaran tiada tenaga mengusahakannya.

Bekas Perdana Menteri, Tun Abdullah Ahmad Badawi pernah mengatakan, pertanian adalah perniagaan. Mengambil kira kata-kata beliau, seharusnya ia menjadi pembakar semangat kepada yang berminat menceburi bidang pertanian sebagai pesawah.

Namun, hal ini tidak berlaku seperti diharapkan apabila tenaga pesawah rata-ratanya masih terdiri daripada golongan berusia emas. Jika ada pun pesawah mu-

Komentar



Ibrahim Ahmad

Penyarah Hubungan Etnik dan Pengajian Malaysia, IMAK, Royal College of Medicine Perak (UMK, RCMP)



Penghasilan variasi baharu padi, MARDI 303 dan MARDI Sebernas 307 sekurang-kurangnya menggalakkan usaha berterusan R&D bagi menghasilkan varieti lebih berkualiti dan tinggi hasilnya. Begitu juga dengan syor penggunaan racun dan baja yang tidak menjejaskan kualiti tanah untuk tanaman padi"



Penghasilan variasi padi, iaitu MARDI 303 dan MARDI Sebernas 307 buatkan varieti lebih berkualiti.

da, mungkin bersifat sementara - tiada rotan akar pun berguna.

Cari solusi bersama

Siapakah yang perlu dipertanggungjawabkan? Pesawah, agensi pertanian atau kerajaan yang menggubal dasar sehingga mengebalkan kebajikan pesawah? Untuk saling menuding jari memang mudah, tetapi mencari solusi bersama itu yang payah. Lantaran itu, ada baiknya masalah ini dilihat dan diselesaikan secara bersama.

Sewajarnya ia bermula dari pihak kerajaan dan dalam hal ini dua asas utama sedia ada iaitu Amanah Pertanian Baik (APB) dan Dasar Agro Makanan Negara (DAN 2011-2020) perlu diperkemas dan dilaksanakan secara terus, agar pengeluaran beras negara dapat dipertingkat dan lebih berkualiti.

Peruntukan sektor pertanian sebanyak RM4.417 bilion dalam Be-

lanjawan 2019 bukti kerajaan terus memberi keutamaan kepada bidang ini. Darpada jumlah itu, RM47 juta bagi tujuan penyelidikan dan pembangunan (R&D), RM52 juta lagi untuk program usahawaran dan latihan serta menarik minat orang muda menceburi sektor pertanian.

Secara umum tiada masalah dari aspek peruntukan. Justeru, Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani serta agensi di bawahnya perlu bijak mengagihkan peruntukan terbahit untuk meningkatkan pengeluaran beras negara.

Penghasilan variasi baharu padi, MARDI 303 dan MARDI Sebernas 307 sekurang-kurangnya menggalakkan usaha berterusan R&D bagi menghasilkan variasi lebih berkualiti dan tinggi hasilnya. Begitu juga dengan syor penggunaan racun dan baja yang tidak menjejaskan kualiti tanah untuk tanaman padi.

Di Malaysia, rata-rata pesawah masih dalam kategori B40 dan menerima pelbagai bantuan. Untuk mengangkat martabat golongan ini agar disandang tinggi seperti di Amerika Syarikat atau Australia, pasti memerlukan masa yang panjang.

Tawar pelbagai insentif

Namun, usaha awal perlu dilakukan dengan penuh komitmen, iaitu mengiktiraf pesawah sebagai satu bidang usahawaran dan keraja tetap. Hal ini boleh dilakukan melalui Skim Pesawah Muda (SPM) dengan menawarkan pelbagai insentif kepada golongan belia yang berminat.

Tuntawnya, kerajaan tidak boleh lokek berbelanja jika ingin menarik golongan belia bersawah. Selain itu, pesawah perlu dilihat sebagai pemain industri pertanian utama negara, manakala harga padi bukan sahaja perlu distabilkan, malah Padiberas Nasional Berhad (BERNAS) perlu bangkit sebagai pelindung kepada pesawah.

Keringat pesawah perlu dihargai, bukan diperah demi keuntungan sebelah pihak sahaja. Pesawah bukanlah 'orang-orang di tengah sawah', tetapi pemain utama sektor makanan negara. Orang tua-tua pernah menyebut, berbudu kepada tanah tidak akan rugi. Ada padi masak, adalaha pipit.

Kekurangan kerja berkolar putih ini seharusnya tidak menjadi halangan kepada golongan belia kembali menceburi bidang berladang ini. Saya yakin, suatu ketika nanti pesawah akan muncul sebagai kelompok profesional dan disanjung tinggi oleh masyarakat dan negara.

Tukar status akibat projek pembangunan

● Kawasan sawah diubah syarat bukan tanah pertanian aktif

Oleh Jalal Ali Abdul Rahim, Manneeyzah Bariah Baharin, Amin Ridzuan Ishak, Amran Yahya, Mohd Hafize Arop dan Shafiq Shahrin Ahmad Pouzi
cnews@ntp.com.my

■ Kuala Terengganu

Kerajaan negeri mengakui ada kawasan sawah ditukar syarat tanah kepada bangunan atau kediaman, namun perkara itu tidak dapat dielak kerana pembangunan projek pembangunan serta pertambahan penduduk di negeri ini.

Begaimanapun, Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, Industri Asas Tani dan Pembangunan Desa negeri, Dr Azman Ibrahim, berkata proses untuk memakmurkan syarat daripada tanah pertanian kepada tanah bangunan atau kediaman, tidak dilakukan secara mudah.

Beliau berkata, ia perlu melalui prosedur ketat dan membatalkan pandangan serta ulasan hujah agensi seperti Jabatan Pertanian, Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS), majlis daerah dan pihak berkuasa tempatan, selain perlu mendapat persetujuan Jabatan Perancangan Bandar dan Desa serta pihak berkuasa negeri.

"Kita maklum kawasan padi yang ditukar syarat menjadi projek

bangunan atau kediaman, susulan perubahan pembangunan pada masa ini, tetapi ia bukan mudah untuk diluluskan kerana perlu melalui prosedur tertentu yang ditetapkan.

"Bagaimanapun, sawah yang biasanya ditukar status itu bukan tanah pertanian aktif" katanya kepada *BH* di sini, semalam.

Azman berkata, Terengganu memiliki kawasan padi seluas 12,542 hektar dengan 5,322 hektar kawasan dalam jelang, manakala 7,221 hektar kawasan luar jelang yang diuruskan Kawasan Pertanian Bersepadu Terengganu Utara (KATAA).

Beliau berkata, Terengganu yang memiliki lebih 1.2 juta penduduk memerlukan bekalan beras sekitar 164,000 tan setahun, berbanding pengeluaran negeri hanya sekitar 87,000 tan setahun.

"Daripada 87,000 tan padi ini, apabila diproses menghasilkan sekitar 52,000 tan beras dan ini hanya mampu memenuhi keperluan 53 peratus penduduk dari segi kadar kecukupan sara diri (SSR).

"Ini bermakna kita memerlukan 47 peratus lagi untuk mencukupkan keperluan rakyat Terengganu," katanya.

Jelang padi fasa kedua

Azman berkata, kerajaan negeri kini dalam proses mewujudkan projek jelang padi fasa kedua, dengan penambahan kawasan luar jelang akan dimasukkan ke dalam kawasan jelang seluas 5,046 hektar.

"Kita sudah pangsang permohonan ini kepada Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani pada April tahun lalu.



Azman Ibrahim

"Jika projek jelang fasa kedua ini selesai dan dapat diteruskan, ia akan meningkatkan kawasan padi kepada 10,369 hektar," katanya.

Di Perak, kawasan jelang padi selain Kawasan Pembangunan Pertanian Bersepadu (KADA) Kerian di Bagan Serai, turut berdepan pengurangan saiz apabila pesawah menukar kawasan itu kepada tanaman sawit, sekali gus mengurangkan bekalan padi negara.

Selain sawit, kawasan itu turut ditimbis untuk projek pembangunan, khususnya perumahan.

IADA Kerian membabitkan kawasan padi seluas 20,572 hektar daripada keseluruhan kawasan padi di Perak seluas 43,956 hektar.

Berdasarkan tinjauan *BH*, hasil tanaman padi yang kurang memuaskan dan tidak menentu, mendorong kebanyakannya pesawah tidak mahu menanggung risiko rugi berterusan, menyebabkan mereka memakmurkan sawah kepada kelapa sawit, malah segelintir menjual sawah kepada peminat untuk projek tertentu.

Di Negeri Sembilan, faktor tanah adat antara punca sawah di negeri ini tidak ditusahkan dengan tanaman padi, sekali gus menyumb

bang kepada kemerosotan pengeluaran tanaman itu.

Pengusaha sawah, Zilali Harim, 46, berkata jika empat tahun lalu, beliau mengusahakan 161 hektar sawah di Kampung Lonek, Jempol, tetapi keluasan itu berkurangan kepada 157 hektar kesan faktor tanah adat.

"Selalunya tanah adat mempunyai lebih satu penama dan jika seorang daripada pesama menarik diri, perjanjian itu terbatal.

Faktor tanah adat

"Selain itu, selepas tempoh berakhir ada pemilik tanah tidak mahu perjanjian disambung, dengan alasan untuk disewakan kepada pengusaha lain bagi tanaman jagung dan pisang," katanya.

Zilali berkata, walaupun berpengalaman lebih 30 tahun dalam industri padi, namun dia masih mencari formula cara meningkatkan pengeluaran padi.

"Saya kini mengusahakan 1,065 hektar sawah, termasuk di Terengganu, Selangor dan di Karupung Lonek, Jempol, Negeri Sembilan," katanya.

Di Kuantan, sawah di daerah Rompin dan Pekan yang digariskan sebagai Jelang Padi Pahang pada 2013, dengan keluasan 10,499 hektar tidak menunjukkan sebarang perubahan.

Jelang padi paling besar di negeri ini di daerah Pekan, membabitkan enam skim berkebasan 7,211 hektar, manakala di Rompin 3,288 hektar di empat skim.

Skim di Pekan membabitkan Merchong (4,134 hektar), Pahang Tua (3,275 hektar), Ganchong (1,500 hektar), Pulau Jawa/Pulau Tambun (209 hektar), Mambung (348

hektar) dan Serandu (240 hektar).

Jelang padi di Rompin pula terletak di Setajam (3,850 hektar), Sepayang (280 hektar), Tebu Hitam (445 hektar) dan Paya Laka (313 hektar).

Pengarah Kawasan Pembangunan Pertanian Bersepadu (KADA) Pekan, Mohd Rizal Baharom, berkata tidak timbul isu keluasan sawah padi di dua daerah berkenaan semakin kecil, walaupun ada yang ditukar status, termasuk pembinaan rumah seperti di negeri lain.

"Mengikut rekod IADA Pekan, tiada sawah dirizabkan sebagai jelang padi di daerah ini ditukar status dan kita tidak akan mengesyorkannya kepada Pejabat Tanah dan Daerah Pekan, yang lazimnya menguk kepada kita sebelum meluluskan permohonan.

"Jika sawah di tanah lot milik perseorangan, statusnya boleh ditukar jika ada permohonan pemilik, tetapi jika sudah dirizabkan sebagai jelang padi, IADA tidak beri pertimbangan," katanya.

Katanya, pihaknya komited untuk terus meningkatkan pengeluaran padi menerusi skim sawah dirizabkan jelang padi, yang ketika ini masih belum mencapai tahap memastikan satu purata sawah tiga tan.

"Purata pengeluaran padi sekitar bawah tiga tan dan ia perlu dipertingkatkan bagi meningkatkan bekalan beras dalam pasaran.

"Kita akan bantu dengan meningkatkan infrastruktur seperti menyediakan saluran lebih sistemik, paling kritikal di Merchong menyebabkan penanaman hanya boleh dilakukan sekali sahaja. Di skim Pahang Tua sudah boleh dilakukan dua kali," katanya.

KERATAN AKHBAR : BERITA HARIAN

TARIKH : 22 JANUARI 2019

PERKARA : PERTANIAN

Kaji aspek lain jana ekonomi

Ipoh: Kerajaan Persekutuan diharap melihat beberapa aspek yang boleh membantu menjana ekonomi negeri, jika kerajaan negeri menguatkuasakan pewartaan kawasan tanaman padi.

Menteri Besar, Datuk Seri Ahmad Faizal Azumu, berkata beberapa negeri yang mempunyai keluasan sawah padi terbesar seperti Kedah dan Perak, banyak berkorban dari segi penggunaan tanah bagi penghasilan beras.

Katanya, kerajaan negeri berharap Kerajaan Persekutuan melihat aspek lain, membantu penjana ekonomi negeri selain sawah padi.

"Kita harap Kerajaan Persekutuan melihat negeri yang banyak berkorban seperti Perak dan Kedah dalam perkara lain," katanya selepas menutup Kejohanan Lawn Balls Piala Taming Sari Open Triples di Arena Lawn Balls Perak, Ipoh, semalam.

TARIKH

: 22 JANUARI 2019

PERKARA

: PERTANIAN

BERNAS bantu 123,464 pesawah berdaftar

Kuala Lumpur: Seramai 123,464 pesawah berdaftar dengan Padiberas Nasional Berhad (BERNAS) sepanjang tahun lalu, bagi membantu mengumpul hasil padi sebelum dibeli pengilang untuk dijual kepada pengguna.

Bagaimanapun, bukan semua pesawah menghantar hasil padi ke kilang BERNAS, sebaliknya sebahagian mereka menghantar ke kilang swasta.

BERNAS dalam kenyataannya berkata, tindakan pesawah menghantar padi ke kilang swasta, disebabkan bayaran diterima mereka lebih tinggi berbanding BERNAS yang tertakluk kepada kadar bayaran ditetapkan kerajaan.

"Demi menjaga kepentingan pesawah, kerajaan mengambil langkah berani dengan menyelaraskan harga padi pada tahap RM1,200 bagi setiap tan.

"Untuk kualiti padi yang setara, harga ini adalah yang tertinggi di rantau Asia Tenggara.

Kerajaan selaraskan harga padi RM1,200 setiap tan

"Pendapatan kasar RM1,500 per tan merangkumi RM1,200 harga padi dan RM300 subsidi harga padi bagi setiap tan," katanya.

BERNAS ditubuhkan pada 1996 dan bertanggungjawab mengendalikan perolehan, pemrosesan padi dan pengimportan, pergudangan, pengedaran

serta pemasaran beras.

Dianggarkan sebanyak 1.15 juta tan beras tempatan dibekalkan setahun, manakala 0.75 juta tan beras diimport dari luar negara.

BERNAS akan sentiasa memastikan komuniti pertanian padi tempatan, pihak pemegang kepentingan dan pengguna akan terus terjamin.

"Di bawah mekanisme pengawal selia tunggal, BERNAS akan meneruskan usaha memastikan kebajikan pesawah terjaga, pengeluaran dan kualiti beras kekal stabil serta tawaran harga berpatutan.

"Tiada jaminan harga beras akan turun meskipun industri padi dan beras negara diwu-

judkan dalam pasaran terbuka, bagi menamatkan monopoli pengimportan serta pengedaran beras negara.

"Ia membabitkan kepentingan tiga polisi utama, iaitu kebajikan pesawah, keselamatan makanan dan keperluan serta kepentingan pengguna.

"Pelaksanaan sistem yang holistik akan membantu mengekalkan kemampuan industri padi dan beras negara, sekaligus tidak meminggirkan kebajikan pesawah," katanya.

Berhubung jumlah tan beras yang perlu sampai kepada pengguna, kemungkinan pembekal akan menamatkan jualan atau menaikkan harga adalah di luar bidang kuasa BERNAS.

KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA

TARIKH : 22 JANUARI 2019

PERKARA : PERTERNAKAN

Bendung penularan wabak rabies - MB

GOPENG 21 Jan. - Menteri Besar, Datuk Seri Ahmad Faizal Azumu berkata, operasi penangkapan anjing terbiar serta pemberian suntikan vaksinasi sedang giat dijalankan oleh Jabatan Perkhidmatan Veterinar Perak bagi membendung penularan wabak anjing gila atau rabies di negeri ini.

Beliau berkata, tindakan itu diambil sebagai langkah pencegahan bagi mengelak ia daripada terus menular ke seluruh negeri ini selepas pewartaan kawasan jangkitan di Mukim Taiping dan Bukit Gantang, berkuat kuasa Rabu minggu lalu.

"Oleh itu, saya juga ingin meminta kepada mereka yang memiliki anjing di rumah supaya mendapatkan suntikan (vaksinasi) ke atas haiwan peliharaan sebagai langkah proaktif bagi membendung penularan wabak rabies.

"Kita bimbang dengan keselamatan anak-anak yang terdedah kepada bahaya sekiranya mereka diserang oleh anjing," katanya.

Beliau berkata demikian kepada pemberita selepas merasmikan majlis pecah tanah Rumah Mesra Milik yang diusahakan bersama antara Perbadanan Menteri Besar (MB Inc) dan pemaju hartanah, MK Land Holdings Bhd di tapak projek Naluri Perdana di Pengkalan Baru di sini baru-baru ini.

Baru-baru ini, Ketua Pengarah Jabatan Perkhidmatan Veterinar, Datuk Dr. Quaza

"Oleh itu, saya juga ingin meminta kepada mereka yang memiliki anjing di rumah supaya mendapatkan suntikan (vaksinasi) ke atas haiwan peliharaan sebagai langkah proaktif bagi membendung penularan wabak rabies."

AHMAD FAIZAL AZUMU

Nizamuddin Hassan Nizam dalam satu kenyataan memaklumkan mengenai pewartaan kawasan jangkitan rabies berkenaan susulan aduan daripada pemilik anjing bahawa dua anggota keluarganya digigit di Taman Sri Kota Fasa 2, Taiping pada 31 Disember lalu.

Menurut beliau, sampel otak yang diambil daripada anjing telah dilupus oleh pengadu pada 3 Januari lalu itu telah disahkan positif rabies oleh Institut Penyelidikan Veterinar, Ipoh.

Malahan, tiga daripada 30 sampel yang diambil daripada anjing berkeliaran pada 11 Januari lalu di sekitar kawasan Tupai Business Centre dan Pekan Sri Boyan juga dikesan positif.

KERATAN AKHBAR : SINAR HARIAN

TARIKH

: 22 JANUARI 2019

PERKARA

: PERTERNAKAN

Cagar tanah demi minat

*Ayub
satu-satunya
penternak ayam
Bumiputera di
Parlimen Pontian*

NOR AZURA MD AMIN

PONTIAN

Menelusuri perjalanan jauh ke Benut melalui kawasan kampung sebelum kenderaan melalui jalan agak sunyi hingga akhirnya sampai ke kawasan ladang ternakan ayam di Kampung Parit Marjanid.

Pemilik ladang Ibtiham Farming, Ayub Alias, 63, ceria menyambut ketibaan tetamu bersama Ahli Parlimen Pontian Datuk Ahmad Maslan dan kemudiannya dibawa meninjau ternakan ayam.

Ayub merupakan satu-satunya penternak ayam Bumiputera di kawasan Parlimen Pontian yang berjaya.

Menurut Ayub, bukan mudah hendak memulakan ternakan ayam berskala besar biarpun mempunyai kelulusan diploma pertanian.

Beliau yang pernah bertugas di Mardi cukup bernamin untuk menceburi bidang penternakan ayam kerana potensi cukup besar selain mahu menjadi pembekal makanan.

"Mula-mula baca buku dan pengkursus, lupun tidak mencukupi. Banyak perkara yang perlu diketahui.



Ayub (kiri) bersama Ahmad Maslan di ladang ternakan ayam daging di Kampung Parit Marjanid.

"Bukan setakat ayam sahaja, tetapi perlu tahu tentang cara membina reban berskala besar," katanya.

Dengan berbekalkan semangat dan keinginan untuk maju sekali gus mencapai impian bergelar usahawan ternakan ayam daging berjaya, Ayub mengambil langkah berani bergiat dalam bidang berkenaan sejak tujuh tahun lalu.

Menyedari modal cukup penting dan tidak mahu soal modal menjadi penghalang, beliau membuat cagar tanah di Pontian dengan pihak bank.

"Hasil cagar tanah itu saya mendapat RM130,000. Wang itu digunakan untuk menyewa sebuah tanah di Kampung Parit Marjanid.

"Kedudukan tanah yang disewa jauh dari rumah penduduk, ia amat sesuai untuk ternakan ayam daging," katanya.

Bukan mudah untuk berjaya

Pelbagai rintangan dihadapi Ayub pada peringkat permulaan beliau hendak memulakan ternakan ayam daging.

Katanya, dia tidak mengenali sesiapa boleh membantu dirinya memulakan ternakan ayam daging ketika itu.

Lantas beliau mengambil keputusan untuk meminta bantuan dari seorang kenalan yang mempunyai sebuah syarikat pemprosesan ayam di Pontian.

"Rakan saya beri bantuan untuk memulakan 6,000 ekor anak ayam. Dari situ saya bermula secara perlahan-lahan.

"Makanan dan pelbagai keperluan lain diberikan rakan saya itu dan saya menjual hasil ternakan kepadanya," katanya.

Langkah itu ternyata ber-



Ternakan ayam daging diusahakan Ayub beri pulangan lumayan.

baloi apabila usaha yang dimulakan dengan 6,000 ekor anak ayam pada 2012 kini berkembang sehingga 40,000 ekor anak ayam dengan empat reban berskala besar disediakan bagi menampung kesemua ternakan tersebut.

Malah hasil usaha yang dilaksanakan secara tekun dan berterusan itu membolehkannya menerima pengiktirafan dan bimbingan labatan Perkhidmatan Veterinar.

Gembira lihat kejayaan

Bapa kepada enam orang ini kini mampu tersenyum melihat hasil titik pelah yang diusahakan selama tujuh tahun membahaskan hasil yang cukup membanggakan.

Malah Ayub kini digelar satu-satunya penternak ayam Bumiputera di Parlimen Pontian yang berjaya.

Ayub berkata, ketiadaan



Ayub menunjukkan anak ayam yang diternak di ladang ternakannya.

bekalan elektrik dan jalan raya menyukarkan beliau memulakan ternakan ayam daging.

"Pada 2012, ketika hendak mulakan ternakan, bekalan elektrik tiada, jalan raya pun masih belum bertapak.

"Mujur dengan bantuan kerajaan ketika ini, bekalan

elektrik disambung dan kemudahan jalan raya lebih elok dibina di sini," katanya.

Beliau berharap agar lebih ramai generasi muda menceburi bidang ternakan ayam yang mendatangkan hasil cukup lumayan jika diusahakan berbangah-sungguh.

TARIKH : 22 JANUARI 2019

PERKARA : PERTANIAN

SHORTAGE

'STATE NEEDS MORE RICE MILLS'

Terengganu's 3 rice mills incapable of processing padi yield

**SUNNEETAH BUKAH BAWAH
KUALA TERENGGANU
www.straits.com.my**



Padi fields in Kampong Sungai Tungga, Kuala Terengganu, are getting smaller as their owners have converted them for prosperity development. PIC BY IMRAN HARIJAN

TERENGGANU is in need of more rice mills to address issues related to overcapacity of unprocessed padi yield.

State Agriculture, Agro-based Industry and Village Development Committee chairman Dr Azman Ibrahim said there were only three rice mills in the state, which were overwhelmed by the increase in padi yield.

He said problems related to the insufficient number of rice mills needed to be addressed as they would affect the income of padi farmers.

"We have sufficient number of rice mills in the country.

"However, (the distribution in the number of rice millers) according to states is not balanced.

"There are 40 rice mills in Kedah, but there are only three in Terengganu," he told the New Straits Times Press yesterday.

The three rice mills are located in Bukit Katak, Besut, Mufara Timau, Kerandang, and Bukit Nor in Marang.

"During the peak of the padi harvesting seasons, these three mills will be overwhelmed by unprocessed padi yield.

"In many occasions, lorries transporting the unprocessed grain had to wait for an entire day because there is not enough space for storing the yield."

He said there were two rice mills being developed in Setiu and Hulu Besut, which would be supervised by the Jati Farmers Organisation Authority.

"We hope 180t Uhase mills, which will equipped with the latest technology and capable of processing 2,400 tonnes of yield per day, could address the problem and spur the rice industry in Terengganu."

He said there were 12,542ha of padi fields in the state, including 7,223ha under the management of Northern Terengganu Integrated Agricultural Development Area.

Terengganu, he said, required 164,000 metric tonnes of rice for its 1.3 million population annually.

"However, the state can produce only 87,000 metric tonnes of padi yield in a year.

"From the total yield produced, only 52,000 metric tonnes of rice were produced, which can only meet the demand of 35 per cent of the state's population.

"We are short of 47 per cent of rice to meet the demand of Terengganu folk," he said, adding that the state was importing rice to ensure a sufficient supply.

He said the state government was increasing the number of padi fields by 5,046ha under the Ketara region's second phase initiative.

"The state government has submitted an application to the Agriculture and Agro-based Industry Ministry in April last year, which will increase the number of padi fields to 10,500ha."

He said the state government was aware that some padi fields were converted for prosperity and other development purposes, which he said was unavoidable due to the increase in the population.

"Yes, there are padi fields converted for development.

"However, the conversion does not involve land that is used for agricultural activities.

"I would like to stress that it is not easy and the process is stringent to convert agricultural land for prosperity development."

FARMERS' WOES

Padi fields abandoned due to customary land status

JEMPOL: Issues related to state will become mill rice in padi farming, rice pro

KERATAN AKHBAR :NEWS STRAITS TIMES

TARIKH : 22 JANUARI 2019

PERKARA : PERTANIAN

FARMERS' WOES

Padi fields abandoned due to customary land status

JEMPOL: Issues related to customary land has been identified as one of the reasons why padi fields in the state were left abandoned, which caused yield production to drop.

Padi farmer Zilali Harun said he used to operate a 361ha padi field in Kampung Lerek here.

Zilali, 46, said all that changed a few years ago due to the issue of customary land.

"The size of my padi field has been reduced to 107ha.

"A piece of customary land is usually owned by more than one person. If one of the owners decides to withdraw, the agreement

will become null.

"There were instances where a landowner decided not to extend after the agreement expired because he wanted to rent out the land for other agricultural activities," said Zilali, who owns 1,065ha of padi fields in Terengganu, Selangor and Negri Sembilan.

He hoped the government could formulate ways to revive abandoned land previously used for cultivating padi, which would help to increase padi yield and reduce the country's dependency on imported rice.

"Based on my 30 years' expe-

rience in padi farming, rice production in Malaysia is low compared to Thailand and Indonesia.

It was reported that Malaysia needed three million tonnes of rice annually for local consumption.

The country, however, was capable of producing only two million tonnes of rice annually and had to import rice from Vietnam and Thailand.

The situation is compounded by issues affecting the rice production sector in Kedah, known as rice-bowl state of the nation, which produces 40 per cent of the country's rice supply.

TARIKH : 22 JANUARI 2019

PERKARA : PERTANIAN

'Gazetting land for padi farming nothing new'

SUNDAI PETANI: The move to gazette agricultural land in the state for padi farming is nothing new, and it has been enforced and implemented more than a decade ago.

Former deputy finance minister Datuk Othman Ajie said the move to gazette padi fields in Kuala Lumpur had been implemented before the establishment of Mada (Malaysia Agricultural Development Authority (Mada) in the 1970s as a move by the government to ensure a sufficient supply of rice in the country.

Othman, who is former Mada chairman, said land gazetted as padi fields could not be converted for the use of other purposes, including development.

"It is even stated in the grant that the land can be used only for padi farming."

"Hence, if gazetted land into padi fields is nothing new," he told the New Straits Times Press yesterday.

He was asked to comment on the proposal by Agriculture and Agro-based Industry Minister Datuk Salahuddin Ayub for the state governments in Kedah and Perlis to gazette agricultural land used for padi farming at their respective states.

Othman, however, said demands of development had changed the situation.

"Development is inevitable. We need houses and proper road infrastructure to transport padi yields. We cannot stop it."

"With the discretion of the state government, if conversion of padi fields into other purposes can be approved and implemented."